

ការស្តាប់ពូជសាសន៍ ជាអាជ្ញកម្ម និងហានិភ័យនៃមេរោគកូរូណា ជាអំពើខុសច្បាប់



មេរោគវីរុស គោរិត-១៩ អាចមានផលអាក្រក់ដល់មនុស្សគ្រប់រូប។ អំពើដោយការស្តាប់ និងមើលងាយដល់អ្នកណាម្នាក់ចំពោះពូជសាសន៍របស់គេ ឬ ការធ្វើឱ្យអ្នកដទៃមានជម្ងឺ ឬបានមេរោគគោរិត-១៩ ជាអំពើខុសច្បាប់ និងមិនអនុគ្រោះក្នុងទីក្រុងហ្សឺណែវដែរឡើយ។ សូមទទួលដឹងការពិត និងក្រោកប្រឆាំងអំពើសម្តាប់!

ត្រូវបានទទួលរាយការណ៍ថា៖

ទូទាំងសហរដ្ឋអាមេរិកនិងពិភពលោក ក៏ដូចទីក្រុងហ្សឺណែវដែរ បានទទួលផលអាក្រក់ពីមេរោគវីរុសក្លាយពូជគោរិត-១៩។ វាជាការប្រសើរដែលអ្នកក្រុងហ្សឺណែវដែរ ដឹងព័ត៌មានទាន់ហេតុការណ៍ និងប្រតិបត្តិការរៀងសុខភាពដើម្បីបន្ថយការរីករាលដាលមេរោគ។ សភាពការណ៍បច្ចុប្បន្ននៃការស្តាប់និងព្រឹត្តិកម្មហានិភ័យដោយប្រើមេរោគកូរូណា-ប្រតិកម្មប្រឆាំងប្រជាជនក្នុងជំនួញជាតិអាស៊ី មានកើតឡើងក្នុងទីក្រុងរបស់យើងហើយ។ យើងត្រូវចងចាំថា នេះជាជម្ងឺដែលអាចមានផលអាក្រក់ដល់អ្នករាល់គ្នាអំពីមូលដ្ឋានណាក៏ដោយ។

ដឹងការពិតៗ

អ្វីគឺគោរិត-១៩ និងតើវាឆ្លងរាលដាលដូចម្តេច?
គោរិត-១៩ វាមេរោគប្រភេទថ្មី។ វីរុសគោរិត-១៩
ឆ្លងពីបុគ្គលម្នាក់ទៅបុគ្គលម្នាក់តាមខ្យល់អាកាសពេលអ្នកណាម្នាក់ឈឺក្អកឬផ្តាស ឬទៅជិតហើយទំនាក់ទំនងគ្នាដូចជាប៉ះ ឬចាប់ដៃគ្នា។ វានឹងអាចឆ្លងមេរោគបើសិនជាម្នាក់នោះប៉ះចំមេរោគគោរិត-១៩ ហើយទៅប៉ះមាត់ ច្រមុះ ឬត្រចៀក។
វិធីបញ្ឈប់ការឆ្លងមេរោគនេះល្អបំផុតគឺ ឈរឱ្យឆ្ងាយពីគេបំបាត់ ឬនៅឱ្យឆ្ងាយពីហ្វូងជន។
ទទួលព័ត៌មានទាន់ហេតុការណ៍ និងវិធីការពារខ្លួនពីមេរោគរបស់អ្នក ពីសាលាក្រុងហ្សឺណែវដែរ
ផ្នែកសុខាភិបាល៖ www.phila.gov/covid-19

តើអ្នកណាអាចឆ្លងមេរោគនិងចម្លងមេរោគដល់អ្នកដទៃដែរទេ?

មនុស្សគ្រប់រូបដែលបានជួបជិតជាមួយអ្នកដែលបានឆ្លងមេរោគគោរវិត-១៩ អាចទទួលបានការឆ្លងមេរោគ។ វីរុសបានឆ្លងរាលដាលដល់សហរដ្ឋអាមេរិកនិងពិភពលោក។ រឿងដើមកំណើតពូជសាសន៍ឬកន្លែងកើតរបស់អ្នកណា ពុំបានធ្វើកំហុសអ្វីទៅលើអ្នកណា ឬអ្នកណាជាអ្នកអាចចម្លងមេរោគដល់អ្នកដទៃនោះទេ។ អាជ្ញាកម្មដោយការស្តាប់ ជាការលើសដោយមានទោសជាធរមាន (ឧទាហរណ៍ ការបំផ្លាញទ្រព្យ, ការគំរាម, វាយតប់) ទាំងនោះជាការរុញច្រានឱ្យកើតឡើងឬព្រឹត្តិកម្មចំពោះអ្នកដទៃដោយចេតនា ដោយសារពូជសាសន៍, ពណ៌សំបុល, សាសនា, ដើមកំណើត, រូបរាង, ភាពបញ្ជាក់ភេទ, ភេទ, ឬ ការពិការ។ អំពីអាជ្ញាកម្មទាំងនេះ គួរត្រូវរាយការណ៍ជាបន្ទាន់ ដោយទូរស័ព្ទទៅ ៩១១។

អ្វីដែលជាអំពើប្រមាទកាតទាន?

ការប្រមាទកាតទាន ជាទង្វើកើតពីការមើលស្រាល ប៉ុន្តែមិនមែនជាអាជ្ញាកម្ម។ ទង្វើនេះ អាចរួមទាំងការហៅឈ្មោះជាតិកំណើត ឬបង្ហាញឱ្យអ្នកណាម្នាក់ឃើញសារប្រកាន់ពូជសាសន៍។ ខណៈដែលការប្រមាទកាតទានមិនមែនជាទង្វើអាជ្ញាកម្មមែន, អ្នកដែលត្រូវគេលើស មានច្បាប់ការពារដែរ។ ជនលើសគួរត្រូវរាយការណ៍អាចិទ្រ័យ។

អ្វីដែលខ្ញុំគួរធ្វើដើម្បីរាយការដល់នគរបាល អំពីអំពើសម្តាប់ ឬការប្រមាទបុគ្គល ដោយសារវីរុសគោរវិត-១៩?

បើសិនអ្នកជាអ្នករងគ្រោះដោយអាជ្ញាកម្មណាមួយ, អ្នកគួរទូរស័ព្ទទៅលេខ ៩១១ ដើម្បីរាយការ និងទទួលជំនួយបន្ថែម ដូចជាការពិនិត្យពិពេទ្យនិងសេវាសង្គ្រោះជនរងគ្រោះ។ ដើម្បីរាយការណ៍សម្តាប់ដែលមិនជាការអាសន្នពេក និងការប្រមាទកាតទានទាក់ទងនិងហានិភ័យមេរោគគោរវិត-១៩, អ្នកអាចទាក់ទងទៅក្រសួងចាត់ចែងធនធានមនុស្សហ្វីឡាដែលហ្វៀ ហៅកាត់(PCHR) តាមទូរស័ព្ទ 215-686-4670 ឬ គេហទំព័រ៖ pchr@phila.gov. លោកអ្នកអាចរាយការណ៍ភាសាណាក៏បានដែរ។ រាយការក្រៅពីនេះ អាចធ្វើបានតាមរយៈPCHR ហេតុការណ៍ក្តៅៗ ទូរស័ព្ទលេខ 215-686-2856. លោកអ្នកអាចរកព័ត៌មានបន្ថែមតាមគេហទំព័ររបស់ PCHR។

តើខ្ញុំគួរធ្វើយ៉ាងណា បើខ្ញុំជួបទង្វើរើសអើង?

បើសិនជាអ្នកជឿថា អ្នកទទួលបានយកចិត្តទុកដាក់ខុសពីធម្មតា ឬជួបការរើសអើងពី៖ កន្លែងការងាររបស់អ្នក, អ្នកចាត់ចែងរឿងផ្ទះ, ក្រុមហ៊ុនមុខរបរ, ឬ កន្លែងបំរើសាធារណៈ ដូចជា សាលារៀន និងស្ថានីយ៍ឡានក្រុង

អំពីសភាពរបស់អ្នក ឬពូជពង្ស, ជាតិដើម, បុរេជន, ពូជសាសន៍, ការពិការប្រការណាមួយ, អ្នកគួរទាក់ទង PCHR ទូរស័ព្ទលេខ 215-686-4670 ឬតាមអ៊ីមែល៖ pchr@phila.gov។ អ្នកអាចធ្វើការរាយការណ៍សាធារណៈបាន។ ដើម្បីព័ត៌មានបន្ថែមទៀត, ឬ ដោយទូរស័ព្ទយកបែបបទបន្តិច, សូមចូលទៅគេហទំព័រ PCHR។

សូមបញ្ជាក់ថា៖ គ្មាននរណាម្នាក់ ត្រូវបានបន្តេញចេញពីមន្ទីរពេទ្យ ឬ បន្ទប់មើលថែសង្គ្រោះបន្ទាន់ ដោយសារហានិភ័យនៃវីរុសគោរិត-១៩ នោះទេ។

ត្រូវចាត់ការភ្លាម៖

គ្មាននរណាម្នាក់ គួររស់ក្នុងហានិភ័យដោយសារពួកគេជានរណា, គ្រួសារពួកគេមកពីណា, ឬសម្រាប់ឈឺដោយរោគក្លាយពូជថ្មីឈ្មោះគោរិត-១៩។

- ការទប់ស្កាត់ការប្រមាទ ចាប់ផ្តើមពីខ្លួនអ្នកទៅ។ ត្រូវក្រោកឡើង មិនមែនឈរប្រដើយទេ។

ត្រូវឈរប្រឆាំងការស្តាប់ ការប្រដើយដាក់ នូវផ្ទះ, សាលា, កន្លែងធ្វើការ, អនឡាយ, និងភូមិរបស់អ្នក។ អ្នកហ្នឹងឡើយដែលហ្នឹងទាំងអស់ក្នុងភូមិទាំងអស់ សុទ្ធសឹងជាអ្នកមានកិត្តិយស, អ្នកទាំងអស់នោះត្រូវការជំនួយនិងគាំទ្រពីយើងខ្ញុំ

- សូមបង្រៀនភូមិរបស់អ្នកអំពីគោរិត-១៩។
- ជំរុញគ្នាគុំឱ្យស្តីបន្ទោសអំពីក្រុមជន ឬជំនុំជនរៀងចម្លងមេរោគវីរុស។
- សូមជូនដំណឹងដល់អ្នកជិតខាងក្នុងភូមិ នឹងយកចិត្តទុកដាក់មើលថែគ្នាទៅវិញទៅមកនាពេលនេះ។
- រាយការទង្វើទាំងឡាយណាដែលនៃការស្តាប់និងប្រមាទកាតទានដល់ pchr@phila.gov
- ដាក់ពាក្យប្រឆាំង បើសិនលោកអ្នកជួបការរើសអើង តាមគេហទំព័រ៖PCHR។